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Z u z a n a O s i f o v á j e
poslankyňa, predsedníčka Komisie
pre sociálne veci a dôchodcov OZ,
Diplomovaná všeobecná sestra v NsP
svätej Barbory v Rožňave. RON ju
oslovili, položili otázky a tu sú
odpovede:

Ste predsedníčkou komisie,
ktorej ležia na srdci sociálne veci a
dôchodcovia.Čo je vaším cieľom?

Komisia prichádza s novými
myš li enkam i . Čo nové ho st e
realizovali a čomátev pláne?

Už s prihliadnutím na moju
profesiu je mi táto oblasť bližšia a všetky
členky komisie sú cez svoje profesie
späté s touto oblasťou. Cieľom je
p omôcť , v spo lup rác i s Oc Ú ,
dôchodcom, hlavne vo vyššom veku pri
riešení sociálnych, ale aj zdravotných
problémov. Našu snahu orientujeme aj na
rodinys novonarodenými deťmi.

Nie je naším cieľom dať si veľa úloh a
nenaplniť ich. Navrhli sme a realizujeme

vianočné príspevky vo forme nákupných
poukážok pre dôchodcov nad 80 rokov,
pri príležitosti okrúhlych životných
jubileí pozdravujeme dôchodcov nad 80
rokov, pozdravili sme najstaršiu
obyvateľku pri jej výročí, navrhli sme a
realizuje sa príspevok pri narodení
dieťaťa v sume 1.000,- Sk, ak aspoň
jeden rodič je obyvateľom obce. Chceme
a budeme, v spolupráci s OcÚ, hľadať
riešenia konkrétnej sociálky pomôcť
podľa monitoringu členiek komisie.

Pýtate sa, prečo ľudia nad 80
rokov? Pretože aj títo tvorili hodnoty,
podieľali sa na rozvoji obce, ale dnes už
nemajú dostatok fyzických síl, aby si
tieto hodnoty mohli užívať, preto aspoň
malá pozornosť zo strany obce, ktorá
nezabúdaaj na tých, čo už nie sú mobilní.

Mimoriadnu pozornosť
venujete ľuďom80 ročnýma starším.
Čo týmsledujete?

Okrem spomínaných akcií sa
orientujete aj na vonkajší vzhľad obce.
Akémátezámery?

Ako sa na vás môžu občania
kontaktovať?

Mo j o u p r i or i t o u o k r em
sociálnych oblastí je, v neposlednom rade,
vzhľad obce. Trápi ma, že nie všetko sa
podarí presadiť. Hlavne prechod obcou,
stred dediny, ale aj nie vždy upravené
predzáhradky, osvetlenie spodnej časti
cintorína aj schádzanie z hlavnej hradskej
od autobusu na Hostinci smerom do
dediny. Toto sú niektoré z vecí, ktorých
nápravu chceme presadzovať.

Up r e dn o s t ňu j e m o s ob ný
kontakt. Možno sa na mňa nakontaktovať
poobede a dohodnúť si stretnutie, pretože
si myslím, že v osobnom rozhovore
možno ľahšie predísť nedorozumeniu pri
riešení problémov.

Za rozhovor ďakujú RON

Orientácia na dôchodcov vo vyššom veku
a rodiny s novonarodenými deťmi

Zuzana Osifová poslankyňa OZ

Pohľad na multifunkčnú budovu obce Foto: Dr. Sabo



p oč í t ač s o z a p oj e n ým
internetom pre potreby obce.
Z a r i a d e n i e p o s l ú ž i
poslancom, členom komisií,
občanom obce bezplatne.
Súhlas na používanie dáva
starosta obce. Počítač sa
n a c h ádz a v ro k ova c e j
miestnosti na OcÚ (bývalá
obradnámiestnosť).

Ľudia sú často v situácii kedy
potrebujú pomoc. Často je
oveľa ľahšie dávať, ako brať.
Hovoria to aj odborníci na
medziľudské vzťahy. No ak
niekoho poprosíme aby nám

p o m o ho l , dá v a me m u
možnosť byť veľkorysým. A
to je krásny dar, Vďaka nám
bude o sebe mať lepšiu
mienku. Nič pozitívnejšie
sme preneho nemohli urobiť.

OZ v obci uvažuje predať
prebytočné veci z bývalej
materskej školyformouburzy.

Určitá nemenovaná obec, sa
podľa istého zdroja vraj volá
Gázikovo.

Najnebezpečnejším úsekom v
obci je cesta odSAD doobce v
miestnej časti Hostinec. Pár
ľudí tu už utrpelo úraz v
každom ročnom období. Dňa
18. 04. 2008 sa stal vážny
úraz. Naša občianka o 16.30 h
padla tak nešťastne, že si

Požiadajme o pomoc

Burza

Gázikovo

Úraz
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Pokračovanie na strane 4.

Novénádoby

Asfaltovali

Na internet

Budúprizývať

Počítačovágramotnosť

Oživujú

Počítač a internet

Nové plastové nádoby na
odpad boli umiestnené v
obidvoch krytých zastávkach
SAD. Obci záleží na tom, aby
zastávky a ichokolie boli stále
čisté.

Hlavná cesta cez obec bola
koncom mája opravovaná,
asfaltovaná. Išlo o opravu
výmraz kov po zimných
mesiacoch.

Občania, ktorí majú internet
majú výhodu. Na základe
požiadavky na OcÚ, starostu
obce je možné získať určité
informácie o obci priamo
domov.

Komisie OZ v Rakovnici
m a j ú s v o j e p l á n y
č innost i .Okre m st á lych
členov budú k riešeniu otázok
p r i z ý v a ť ľ u d í p o d ľ a
odbornosti.

Piati občania z našej obce
absolvovali počítačový kurz
„40UP užívajme počítač po
š t y r i d s i a t k e . “ K u r z
z abezp eči la spoloč nosť
Microsoft a zrealizovala ho
SOU Hviezdoslavova 5 v
Rožňave. Kurz je otvorený
pre všetkých záujemcov.
Prihlásiť sa môžete na učilišti.
B l i ž ši e i nfo r m ác i e na

.

V obci máme aj také domy,
ktoré si žiadajú oživenie
( v yma ľ ov an i e ) fa s ád y.
Občanom záleží na tom, ako
ich domy vyzerajú. Príkladom
j e z me n a v o nk aj š i e h o
vzhľadu dom u č. 151.
Zaujímavé farby, úprava
celéhodomu oku lahodí.

Starosta obce uvoľnil jeden

www.40up.sk

pa rka mi . N ajb l ižš ie je
Národný park Slovenský kras
(NP SK). Ďalej nasleduje
Tatranský národný park
(TANAP), NP Muránska
planina, NPSlovenský raj.

Podľa informácií z GOS v
Rožňave sa aj občania našej
obce zapojili do okresnej
súťaži. Do neprofesionálnej
výtvarnej tvorby 2008 sa
zapojil do kategórie A Ondrej
Lorko s obrazom pod názvom
Priestor. Získal Čestné
uznanie a postúpil do krajskej
súťaže. V súťaži AMFO 2008
v skupine A vyhral Vladimír
K ó ň a k o l e k c i o u
čiernobielych fotografií s
názvami Ruky zlievača,
Povraz, Bodliak a postúpil na
krajskú súťaž. Cenná bola aj
súťaž CINEAMA 2008 do
ktorej sa zapojili dvaja
občania. Vladimír Kóňa sa
predst avi l dokum entom
Vertikálny svet a Premeny
prírody v skupine A. Katarína
Birková v tej istej skupina sa
prezentovala dokumentom
Rakovnica (1327-2007).

Počúvať znamená prejaviť o
druhého záujem. Načúvať
iným s porozumením a
o z a j s t n ý m z á u j m o m
nedokáže veľa ľudí. Tí, ktorí
to dokážu, čo to vedia, sú aj
obľúbení. Potvrdzujú to aj
odborníci na medziľudské
vzťahy.

V obci máme pestovateľov
exotickej rastliny figy. Tento
rok sa ukazuje, že bude
úrodný. Figy zakvitli, rastú a
postupnezrejú.

Humor a zmysel pre neho nie
je každému daný. Treba si ho
pestovať. Ak nedokážeme
druhých zabávať snažme sa
aspoň na vtipe iných zasmiať.
Najlepším humorom, ktorý
nikomu neublíži je vtip, pri
ktorom si utiahneme sami zo
seba. Vtipkovaťna úkor iného

Súťažili

Počúvajme

Figy

Zmysel pre humor

zlomilanohu.

V apríli 2008 OcÚ zariadil
opravu obecných ciest po
zime. Výtlky, diery boli
zaliate betónom. Betón je
pe v n e j š í , s t a b i l ne j š í ,
nekĺzavý.

Doláre v počte 300 kusov už
sú v Amerike. Vytvorené boli
v R akovn ici. Poslú ž i l i
nadácii, ktorá si ich objednala.
Rozdané boli deťom v
domovoch. Išlo o perníčky,
medovníky v tvare a forme
dolára.

V obci máme 232 domov. Z
celkového počtu prázdne,
neobývané sú asi 30. Niektoré
sú na predaj pre záujemcov o
bývaniena dedine.

Stará siréna v obci doslúžila.
N o v á s i r é n a b o l a
namontovaná dňa 23. 04.
2008 na pôvodnom mieste,
streche obecného úradu.

Dňa 24. 05. 2008 v obradnej
mi e s t nos t i na O cÚ sa
uskutočnilo prijatie do života
(krst). Za občianku obce bola
slávnostne prijatá Blanka
Ruszóová.

Okres Rožňava i naša obec sú
ob k l ope n é ch r án en ým i
úz e m ia m i , n á r o dn ý m i

Opravaciest

Naše doláredoAmeriky

Prázdne

Siréna

Prijatie

Smeobklopení

UDALOSTI, NÁPADY, INFORMÁCIE, MYŠLIENKY, POSTREHY

Aj v Rakovnici mali deti radosť z kúpania
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NÁŠ ROZHOVOR

Štúdium na škole je náročné.
Ak chcem byť dobým odborníkom
musím mu venovať náležitú pozornosť.
Ve do m o s t i z í s ka n é v š k o l e s i a j
i nd iv id iuálne rozš i rujem čí tan í m
odborných časopisov, kníh.

Po vyhlásení školy o možnosti
zapojiť sa do súťaže som dlho neváhal.
P r i h l á s i l s o m s a i k e ď s o m
predpokladal , že to nebude ľahké .
Prvým krokom bolo absol vovani e
školského kola, kde som získal prvé
miesto.

Do kra jskéh o ko la z naše j
školy sme postúpili štyria. Toto kolo
bolo testovacie a uskutočn ilo sa v
Košiciach 13. 03. 2008. Celkove nás
bolo 47 účastníkov. V krajskom kole

Filip Potocký je študentom
SOU v Rožňave, odbor mechanik,
o pra vá r ce s t ných mot o ro výc h
vozidiel. Je úspešným študentom
t r e t i e h o r o č n í k a a z á r o v e ň
reprezentantom školy v odborných
s ú ťa ž i a ch . V zh ľ a d om k j e h o
úspechom RON mu položili otázky a
tu sú jeho odpovede:

N a p ĺ ň a š k o l a t v o j e
predstavy?

V rámci štúdia si sa zapojil
aj do súťaží?

Ako súťaž pokračovala?

som bol prvý. Dňa
0 4 . 04 . 2 00 8 s a
u s k u t o č n i l o
o b l as t n é ko l o v
P r e š o v e . B o l o
veľmi náročné, lebo
okrem teoretickej
č a s t i b o l a u ž a j
praktická časť. Aj
t o t o k o l o s o m
v y h r a l . T o m a
p o s u n u l o d o
ce loslov enské ho
kola.

C e l o s l o v e n s k é k o l o s a
uskutočnilo v Bratislave 29. a 30. 04.
2 0 0 8. K o nk u r e nc i a b ol a v e ľk á .
N á r oč no s ť s t ú p la v t e ore t i c ke j i
p r akt i ck ej ča s t i . Ta k nap r í k lad v
praktickej časti sme robili diagnostiku
be nzínového, d ies lového m oto ra,
k l imat i z ácie , podvoz kovej čas t i .
Výsledkom súťaže bolo, že i keď som
nebol prvý, umiestnil som sa v prvej
desiatke.

Som rád , že s om to všetko
mohol absolvovať. Mal som možnosť
zmerať si vedomosti, sily i zručnosť.
Získal som nové skúsenosti, kontakty i
m o t i v á c i u b y ť s t á l e l e p š í m

Č o b o l o
na celoslovenskom
kole?

Čo ti súťaže dali?

odborníkom.

V p r v o m r a d e ú s p e š n é
u ko nč e n i e š ko l y. P o t om s i c hc e m
štúdium rozšíriť. Získavanie teoretických
i praktických skúseností a poznatkov mi
len prospeje.

R á d p r i j ím a m no vé výz v y.
Zaujímajú ma staré autá - veteráni. Robil
som aj mechanika na realy Slovenskej
republiky Matúšovi Pavlíkovi z Rožňavy.
Plánov a predstáv do budúcnosti mám a
veľmi verím, že sa naplnia.

Za rozhovor ďakujú RON.

Čo ťa okrem štúdia v škole
čaká?

Aké máš plány do budúcnosti?

Rád prijíma nové výzvy
Súťaž dáva odvahu, silu i motiváciu

Filip Potocký Foto: Súkr. archív

Kontrola automobilu pri súťaži Foto: Súkromný archív

Spoločné foto účastníkov súťaže Foto: Súkromný archív
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nie je rozumné. Nie každý to
berie ako vtip.

Zberateľka náprstkov Milena
Turcsányiová (Pástorová) už
má vo svojej zbierke 127
náprstkov. Zbierka utešene
r a s t i e a j v ď a k a j e j
p o d p o r o v a t e ľ o m ,
sympatizantom.

V naš e j obc i sa c ena
s t a v eb n ý c h p o ze m k o v
pohybuje od 40 do 400,- Sk za
meter štvorcový. Pri kúpe,
predají pozemku platí cena
dohodou. To znamená, že to
nemusí byť spomínané
rozpätie.

V jarných mesiacoch po obci
chodili vykupovači starého
železa. Išlo o ľudí zo
susedného št átu. Podľa
poznávacej značky to boli
občania z Maďarska.

Prvé huby, ktoré sa zbierali
boli májovky, smrže. Nebolo
ich toľko ako po iné roky. V
júni sa na krátko objavili aj
hríby. Nebola to hubárska
žatva. I keď pršalo, noci boli
dosť chladné.

Ako sme už písali v obci SPP
kontroloval úniky plynu v
rozvodových skrinkách. Na
základe zisteného stavu i malé
úniky boli koncom júna
odstránené utesnením.

Občania nám signalizovali, že
tohto roku sa mimoriadne
rozmnoži l i t zv. by tové
mravce. Vyskytujú sa najviac
koncom júna a začiatkom júla
v obytných miestnostiach. Po
vyrojení obyčajne zmiznú.
Objavia sa znova až orok.

Tohto roku úroda ovocia
možno bude dobrá. Je to
očakávanie po neúrodných
r o k o c h . Z á h r a d k á r i
s ignali zoval i rozší renie

Prekročila stovku

Cena stavebných pozemkov

Vykupovali

Huby

Odstraňovaliúnik

Inovácia

Hniloba

hniloby temer na všetkých
druhoch ovocia. Mnohí
pestovatel ia to nám aj
potvrdili.

Už pár rokov sa v obci
vyskytujú kuny. Radi sa
zdržujú v strechách obytných
domov. Tu nachádzajú dobré
m i e s t a a j n a s v o j e
r o z m n o ž o v a n i e . P r e
majiteľov domov to nie je
najpr íjemn ejšie . Špini a
povalu, be hajú, šantia .
Pôsobia ako škodná,
neužitočná zver.

T r a d i č n ý ,
každoročný zájazd sa
tohto roku uskutočnil
9. 7. 2008 do kúpeľov
Č í ž . H l a v n ý m
organizátorom bol
OcÚ a ZO JDS v
Rakovnici. Účastníci
boli spokojní, lebo im
pr ia l o poč as i e i
kúpalisko bolo na
úrovni. Všetci s i
oddýchli, užili podľa
svojichpredstáv.

Z m e nu p o ča s i a ,
klímy pociťujeme aj v
našej obci. Dlhé roky
sme boli zvyknutí na
počasie, ktoré sme už
dobre poznali. Vedeli
sme odkiaľ a kedy
prichádza dážď, či
aké počasie bude na
nasledujúci deň. V
súčasnosti sa evidentne
počasie mení. Dažde častejšie
prichádzajú zo strán, z
ktorých prišli len občas. Stáva
sa, že očakávaný dažďový
mrak obíde obec, alebo urobí
kotlový okruh a vráti sa z inej
strany. Mení sa aj teplota i
smer vetra.

Našu spol upracovn íčku
zaujala otázka najstarších
manželských párov v roku
2007. Zistila, že v obci máme
štyri najstaršie manželské
páry. Sú to : Ľudovít a Zuzana
Bradáčovci, Peter a Mária
Bradáčovci, Ondrej a Mária
Hlaváčovci, Ján a Mária
Fabianovci.

Kuny

Tradičný

Mení sa

Najstaršie

Prekvapenie

Zničená

V istom rodinnom dome v
jednej miestnosti nečakane
„vypadol“ elektrický prúd.
Majitelia zavolali odborníka
elektrikára. Ten uskutočnil
podrobnú prehliadku od
svetla, cez vypínače až po
rozvodové kra bice. Pri
kontrole poslednej krabice
nechcel veriť vlastným
očiam. Krabica bola plná
jemnej hliny a niečím čo bolo
podobné pilinám. Keď to

začal rukou čistiť zvýskol.
Poštípali ho mravce, ktoré si v
krabici urobili svoj domov.
Vysávač mal čo robiť, kým sa
všetko vyčistilo. Chyba v
elektrickom vedení bola v
spomínanej krabici. Po jej
op r ave bolo vš et k o v
poriadku.

Chcete ísť na náš náučný
chodník? Dajte si pozor na
lavičku cez potok. Neznámi
ľudia ju temer celú zničili. Ísť
po nej je riziko. Dlhé roky
slúžila všetkým záujemcom o
prechádzku. Deti sa tu naučili
poznávať jednotlivé druhy
stromov. V každom ročnom
období chodník mal svoje

pokračovanie zo str. 2

čaro. Chodník ostal, prežil.
Lavička neodolala tvrdému
náporu.

Obchod pod obecným úradom
bol nanovo vymaľovaný.
Farba sa nemenila. Ostala
pôvodná. Upravili sa schody,
zábradlie.

Pravidelne každým rokom
OcÚ organizuje výlet do
Kazincbarciky v Maďarsku.
Tohto roku to bolo 22. 07.
2008. Záujem bol veľký.
Výlet vyhovuje starším,
mladším i rodinám.

V obci sa zvyšuje počet ľudí,
ktorí sa dali na chov oviec. Nie
sú to stáda, ale len zopár
kusov. Záhrady sú u nás
veľké. Trávy je dosť a záujem
o seno minimálny. Ovce,
„živé kosačky“, trávu spasú a
záhradu pohnoja . Naša
spolupracovníčka tohto roku
n a p o č í t a l a o k o l o 1 0
chovateľov.

OcÚ odstránil nežiadúci
odpad, ktorý ostal po úprave
cesty v časti Hostinec. Priestor
p r i t r an s f o rm á t o re j e
vyčistený, upravený. Hlina
zlikvidovaná a uložená.

Smiech, podľa odborníkov
patrí k životu ľudí ako soľ. Je
liekom, povzbudzuje, chráni
pred chorobami, uzdravuje,
dodáva energiu, silu. Dôvod
na za smia ti e je rôzny.
Najlepším „šteklídkom“ sú
vtipy. Smiať sa dá naozaj na
všetkom, ale nie s každým. Ak
nechceme nikomu ublížiť
p o u ž i m e s e b a i r ó n i u .
Neublížime nikomu a podľa
psychológa je to prejav
odvahy asily.

Klub mládeže v Rakovnici v
spo l up rá c i s Obe cným
úradom zorganizoval výlet do
Vysokých Tatier. Výlet sa
uskutočnil dňa 30. 07. 2008.
Úč a s t n í c i a bs o l v ov a l i
zaujímavé trasy. Celý výlet
priniesol účastníkom veľa
príjemných zážitkov

Maľovali

DoMaďarska

Chovajú

Odstránili

Smiech

VoVysokýchTatrách
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Zberateľ chutných lesných jahôd



Dňa 06. 06. 2008 skupina
odborníkov v zložení Dr. Eleonóra
Klepáčová, CSc. - vedúca, Dr. Stanislav
Dúžek, CSc. - režisér, Mgr. Peter Tóth
hlavný kameraman a ďalší členovia
(pomocná kamera, zvukár, asistenti) sa
stretli s našim Veršinkom v priestoroch
bývalej bane Mier.

Veršinok zaujal tým, že v
Rakovnici existujú zvláštne prvky
ľudového tanca i niektoré zvyky, ktoré
bolo potrebné zdokumentovať a

Ľudová kultúra a folklór sú
trvalou súčasťou našej kultúry.
Folklór je časť kultúry, ktorá má
osobitý, autentický, tradičný prejav.
Národné osvetové centrum spolu s
Ústavom hudobnej vedy SAV v
Bratislave a Múzeom ľudového tanca
v Banskej Bystrici si dali za úlohu
zachytiť a ochrániť národné kultúrne
dedičstvo. Zdokumentovať čo najviac
prejavov ľudovej kultúry, vytvoriť
databázu informácií z ktorých budú
môcť čerpaťďalšie generácie.
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Mobilný včelín

zachovať. Členovia
V e r š i n k u s a
p r e d s t a v i l i
p ô v o d n ý m
čardášom . Tanec
realizovali staršie a
zvlášť mladšie páry.
S t a r š i e p á r y
r e p r e z e n t o v a l
Ladislav Hlaváč a
Helena Hlaváčová.
Druhý pár bol v
zložení Ján Molnár a
Mária Koltášová.
Mladší pár tvoril Ing.
Milan Birka a Mgr.
Ľu bica B irkov á .
Druhý pár Štefan
Ďuraj a Dr. Jaroslava
Ďurajová.

Dievčatá z
DFS ukázali dobovú
"Bránu na Kvetnú
ne deľu" . Zvl á šť
cennou ukážkou, pre
p r í t o m n ý c h
odborníkov, bola
" H e j H a n a z o
Smertnej nedele". Na
záver to bol "Káčor
na dedine".

A k s i
čitatelia myslia, že
f i l m ovan ie bo l o
rýchle a ľahké, opak
j e p r a v d o u .
Jednotlivé scény sa niekoľkokrát
opakovali. Zvukárov najviac rušili

lietadlá i autá,
k t o r é
p r e c há d z a l i
c e s t o u .
Nakoni ec sa
všetko podarilo
a filmovanie sa
š ť a s t n e
u k o n č i l o .
Č l e n o v i a
Veršinku majú
za sebou novú
skúsenosť.

V ď a k a
v š e t k ý m
č l e n o m
Ve r š ink u sa
zachová niečo
n o v é ,

Národné osvetové centrum dokumentovalo
Veršinok prezentoval vybrané tradičné prvky nášho folklóru

FOLKLÓR - DOKUMENTOVANIE

špecifické čo sa v ľudovej kultúre,
folklóre v obci Rakovnica spievalo,
tancovalo. Treba pripomenúť, že okrem
Veršinku sa na filmovaní samostatne
z účas t n i l a j fo l k l ó rn y súbo r z
Rožňavského Bystrého, ktorý sa
predstavil svojimi vlastnými kreáciami.

Text a foto Dr. Sabo

Dr. E. Klepáčová, CSc. vedúca
Dr. S. Dúžek, CSc. režisér

Ukážka z filmárskej a zvukárskej akcie

Čardáš z Rakovnice - staršie páry

Hej Hana zo Smertnej nedele pred filmovaním Mladšie členky Veršinku
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ZO ŽIVOTA ZÁUJMOVÝCH SKUPÍN

Cvičia pre radosť z pohybu i zdravie
Streda a piatok patria aerobiku

Ženy, dievčatá sa schádzajú v budove
bývalej materskej školy. Pravidelne v
stredu a v piatok o 18.00 h sa venujú
aerobiku.

V mi n u l o m o bd o b í sa u ž
podobné cvičenia v priestoroch školy
realizovali. Po určitej odmlke prišla
nová skupina s myšlienkou obnoviť
p ravi de lné c v ičen i a . Fun gu jú o d
m i nu l é h o r o k u . M y š l i e n k a i j e j
realizácia oslovila aj redakciu RON, a
preto sme ich navštívili.

Z vchodu do budovy sme sa
priamo dostali do miestnosti, kde sa
cvičilo. Príjemná miestnosť, otvorené
o kná , d o br á k l ím a , (vo n k u b o l o
horúco), rytmické skladby a rad žien a
dievčat v ladných pohyboch. Aerobik,
pohybové cvičenie, ktoré im zjavne
robilo potešen ie, nás nenechalo na
pochybách, že to robia radi, pre seba,
s vo je z d rav i e i ra d osť z p ohybu .
Cvičenie trvá jednu hodinu. Medzi tým
majú krátke prestávky, ktoré využívajú
na pitný režim i priateľský rozhovor.
Počet žien, dievčat nie je pravidelný.
Kolíše podľa toho, kto kedy má čas. I
keď zatiaľ sa schádzajú len ženy radi
m e dz i s ebou p r iv í t a j ú a j m už ov,
chlapcov. Aj im ponúkajú možnosť
n iečo u robiť pre seba , svo je te lo ,
zdravie.

Vedúcou, organizá torkou ,
p redcv ič iaco u je Ja rka Ďurajová ,
študentka LF UPJŠ v Košiciach. Popri
náročn om štú diu s i ná jde čas i na
cvičenie. Jej výhodou je, že spolu s

m a m k o u D r . J .
Ď u r a j o v o u s a
t a k ýc h t o c v i č e ní
z ú č a s t ň o v a l i v
Rožňave, kde získali
teóriu i prax. Jarka
odkazuje vše tk ým
z á u j e m c o m :
„Nebojte sa a príďte.
Každý cvičí ako mu
to vyhovuje. Je to na
každého vôli a chuti,
aké tempo si zvolí.
N e s ú ť a ž í m e .
Nepretekáme sa.“

Z cvič e nia
s m e o d c hád z a l i s
d o brý m poc i t o m.
Dvere majú otvorené
p r e k a ž d é h o
z á uj e m c u. R e z ká
m o de r n á h u d b a ,
p o h y b , a k t í v n y
o d d y c h , r e l a x ,
osvieži nielen telo
ale aj ducha. Pokiaľ bude záujem o
aerobik budú v tom pokračovať. Text a foto : Dr. Sabo

Jarka Ďurajová

Cvičili ženy, dievčatá i deti

Pohľad na jednu zo skupín
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO

Plán Komisie pre riešenie aktuálnych otázok života obce

Apríl:

Máj:

Jún:

September:

Október:

November:

December:

Aktualizácia rokovacieho poriadku, návrh a schválenie ročného plánu, plánu činností a zasadnutí na
rok 2008.

Posúdenie efektívnosti, hospodárnosti a účelovosti použitia finančných prostriedkov.

Pomoc pri organizovaní akcií v letných mesiacoch Medzinárodný deň detí, „Magdaléna“, výstupy.

Hospodárenie obce, čistotaa úprava obce podľa rajonizácie.

Úprava priestranstiev v obci.

Podieľanie sa na príprave rozpočtu na rok 2009.

Vyhodnotenie splnenia úloh, návrh na odmeny, schválenieplánu činnosti na rok 2009.

V oblasti ochrany verejného poriadku je riešenie konfliktov. Hlavnou úlohou v tejto oblasti je prevencia.
Zasadnutia sa budú konať podľa vzniknutej situácie s tým, že členovia komisie sa stretnú 30 minút pred začatím
jednania s účastníkmi sporu, aby sa oboznámili s danou situáciou a kde sapripravia na spôsob riešenia sporu.

Predseda
Mgr. Ladislav Fabián

Komisia pre ochranu verejného záujmu

Predseda:
Členovia:

Z. Osifová
Mgr.M. Gadušová
M. Hlaváč

Komisia je stanovená zo zákona SR. Schádza sa jedenkrát ročne. Prerokúva majetkové priznanie starostu obce.

Obecný úrad
v RAKOVNICI

Úradné hodiny

Pondelok 08:30 - 12:00 13:00 - 15:00
Utorok 08:30 - 12:00 13:00 - 15:00
Streda 08:30 - 12:00 13:00 - 16:30
Štvrtok Nestránkový deň
Piatok 08:30 - 12:00 13:00 - 13:30

V mimoriadnych a neodkladných prípadoch:

starosta obce: 0902 966 099

Plány komisií obecného zastupiteľstvaďalších
RON doteraz uverejnili plány jednotlivých komisií OZ. Do súboru komisií ostali ešte dve komisie, ktoré teraz

uverejňujeme.

Nevšedný pohľad na viacúčelovú budovu obce



RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 5/20088

TRADIČNÁ PÚŤ

Tradične, každým rokom sa
v Rakovnici koná púť ku kostolu
svätej Márie Magdalény. Sviatok
pripadá na 22. júla. Tohto roku to
bol utorok. Vtedy sa púť nekoná.
Prekladá sa vždy na nedeľu. Tohto
roku sa púť uskutočnila 27. 07. 2008.

Slnečná a horúca nedeľa priala
v š e tk ý m ve r i a ci m a zá u j e mc o m
zúčastniť sa na púti a sviatočnej omši.
Nádherné a skryté údolie pod vrchom
Turecká malo o tvorenú ná ruč pre
všetkých a poskytovalo jedinečnú a
neopakovateľnú atmosféru.

Ľ ud i a p ri c h á dz a l i pe š o ,
autami, motocyklami, bicyklami. Šli
s a mos t a t ne a l e bo v s kup i n ká c h .

Najdôležitejšou akciou sviatočného dňa
b o l a s v ä t á o m š a v s t a r o b y l o m
kostolíku. Kostolík pochádza z druhej
t re tiny 13. sto ročia . Malý , vekom
dýchajúci kostolík je živým dokladom
vzniku uhliarskej osady a základu obce.

Osada sa natoľko rozrastala,
že životné podmienky už nestačili a tak
sa postupne presunula nižšie do doliny
ku Honskému potoku. Stalo sa tak
okolo roku 1556.

K o s t o l í k s v ä t e j M á r i e
Magdalény sa stal pútnickým miestom
v roku 1796 na základe povolenia
p á p e ž a P i a V I . O d v t e d y s a t u
každoročne konajú púte.

S v ä t á o m š a b o l a p r e d
vchodom do kostola z jednoduchého
dôvodu. Vnútro kostola je malé a všetci
veriaci by sa dnu nedostali. Druhým

dôvodom je
neosvetlenie
vnútorného
p r ie s t o r u.
N i e j e t u
p r í v o d
elektrického
prúdu. Tým,
že sa omša
k o n a l a
vonku všetci
ú č a s t n í c i
m a l i
možnosť sa
zúčastniť na
sviatočnom
o b r a d e .
Lavice boli
ob sa d e né .

Pr i ľ a h l ý
kopec tiež
po s k y to l
m i e s t o
účastníko
m omše.
Po omši sa
k o n a l o
vysvätenie
bl í z k e ho
pr ameňa .
O ňom sa
traduje, že
má liečivé
ú č i n k y .
Vysvätení
m s a
l i e č i v é
ú č i n k y
zv y š u jú .

Každý, kto prišiel, sa z neho snažil napiť.
Zaručil si tak zdravie na ďalší rok.

Účastníci púte mali možnosť dať
si vysvätiť motorové vozidlá, motorky.
Akt vysvätenia vykonal na požiadanie
pán farár. Okrem tohto aktu boli veriaci i
ostatní návštevníci pozvaní na výborný
guláš, ktorý zadarmo podávala katolícka
cirkev. V blízkosti kostola boli rozložené
stánky, kde sa dali kúpiť suveníry, hračky
a iné veci.

Deň sa vydaril. Púť splnila svoje
poslanie. Veriaci duchovne pookriali,
nabrali nových síl a v Božom mene sa
spokojní rozišli domov. Účastníci púte
bo l i z R a kovn i ce , ok ol i t ýc h o bc í ,
Rožňavy, Košíc, Bratislavy, Švajčiarska,
Rakúska.

- sadr -

Údolie pod vrchom Turecká vítalo pútnikov
Tradičné púťové miesto poskytlo duchovnú obrodu

Pohľad na miesto konania obradu

Záber zo svätej omše

Vysvätenie prameňa Foto na str.: Dr. Sabo



99RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 5/2008

Jubilantom srdečne blahoželáme

∗

∗

Z domáceho slovníka
Rakovnické nárečie

Zbiera: Emil Koltáš

POSLANECKÉ OBVODY, SPOLOČENSKÁ KRONIKA, Z DOMÁCEHO SLOVNÍKA

∗

∗

∗

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť.

Zoznam poslaneckých obvodov podľa čísiel domov

Poslanec Rajón podľa č. d.

Mgr. Ladislav Fábian

Mgr. Marta Gadušová

Ing. Miroslav Genči

Erika Genčiová

Milan Hlaváč

Želmíra Németová

Zuzana Osifová

1-30, 40, 41, 166-169, 220,

73-91, 122-126, 224, 225, 226, 127,
234, 116, 230

92-121, 221

42-72, 232, 229,

174-194, 207, 211, 212, 215, 216,
219

128-165, 31-39,

170-173, 195-206, 208-210, 217,

228

222

218

Oslava životných jubileí

Rozlúčili sme sa
Navždy nás opustili občania:

90 rokov
Kožárová Zuzana

85 rokov
Bugošová

70 rokov
Šromovský
Molnár

Fabínyová

Popálená

19. 09. 1918

Margita 29. 09. 1923

Michal 14. 08. 1938
Ján 14. 09. 1938

Mária 24. 06. 2008
nedožitých 86 rokov

Helena 09. 08. 2008
94 rokov a 2 mesiace

Narodil sa
Turcsányi Tomáš 24. 06. 2008

Srdečne vítame nášho nového občana

koncär
moržolovat
kukuricu
na pokäz
budeš na
potiken
chasnovat
húzrit
väzätír
obalit sä
harajší
sprevodyt
poperžlit

klävan
húslo viast

jäš ako na
ohen
urädikat sä
má vysoko
jäsle

štábat
lámanina

ďugó
drevänia
jahody
díle
driak
družba

dvar
drúg

diavka
diara
dohán
dergnút
dudrat

- šibal
- driapať kukuricu

- na obdiv
- budeš na
posmech

- používať
- hundrať
- vodca, veliteľ
- oprieť sa
- hrká
- zničiť
- pošúchať
žihlavou

- nešikovný
- keď dve baby
kujú pikle

- keď niekomu
chutí jesť

- usadiť sa
- keď niekto
niekomu
nedopraje (napr.
jedlo)
- vykračovať si
- reuma

- zátka
- moruša

- drevená podlaha
- driek
- pán čo pozýval
ľudí na svadobnú
hostinu

- dvor
- jeden kus
odrúbaného a
obklesneného

stromu od konárov
- dievča
- diera
- tabak
- strčiť
- keď niekomu
nebolo niečo po
vôli, tak si (popod
nos) hundral

Zbiera: R. Hudecová
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S myšlienkou vyrábať pálené
tehly prišiel miestny obchodník Adolf
Lissauer. Plánoval zbúrať svoj starý
dom a postaviť novýspolu s obchodom a
krčmou. Materiál na výrobu bol v
blízkosti pálenia tehál vo vykopanej
jame s hlinou. Doviezli sa len určité
k ompo ne nty. Sa m ot né pá len i e
obsluhovali robotníci (majstri), ktorí
neboli z Rakovnice.

Miesto pálenia tehál bolo na
záhumní, kde teraz stojí bývalá škola a v
priestore terajšej zatáčky a križovatky.

Postup v prvej etape bol
podobný ako pri výrobe nepálených
tehál. Miestni cigáni, ktorí pri výrobe
tehál pomáhali, ťažili hlinu a pod
dozorom majstrov vymiešali zmes.
Vymiešanú zmes dali do formy. Po
určitom čase obschnuté surové tehly
ukladali do pece tak, aby sa k nim mohlo
teplodostaťz každej strany.

Pec mala tvar predĺženého iglu.
Rozmery boli (približne) 3x7 m.
Stavanie pece, pálenie až
po hotové výrobky mali
na starosti majstri. Pec
počas pálenia bola stále
kontrolovaná. Ak niekde
unikalo teplo (dymilo sa)
hneď sa diery lepili
blatom. Do pece sa kúrilo
dvoma otvormi. Jeden
bol spredu , druhý na
opačnej strane. Kúrilo sa
drevom, ktorého bolo v
okolí dostatok.

Po vypálení sa
pec rozobrala a tehly sa
vybral i . Teh ly mal i
ružovú farbu. Počet
vypálených tehál sa nám
nepodarilo z istiť . Z
predsavzatia postaviť
nový dom s obchodom a
k r č m o u s a n i č
nezrealizovalo. Tridsiate
roky, minulého storočia,
b o l i p o z n a č e n é
politickými zmenami v
Európe, ktoré vyústili do
druhej svetovej vojny.

Okrem nepálených tehál, z
ktorých súmnohédomy postavené, sa
v obci vyrábali aj pálené tehly. Nebola
to veľkovýroba. Bol to prvý krok na
zmenustavebnéhomateriálu.

Práce na výrobe pálených tehál boli
prerušené. Vyrobené tehly
sa v Rakovnici nepoužili a
boli predané mimo obce.

Výroba pálených tehál v Rakovnici

Z HISTÓRIE VÝROBY

Kresba pece na
pálenie tehál -
pohľad z predu

Kresba pece na
pálenie tehál -
pohľad z boku

- sa -

Súčasný pohľad na približné miesto, kde sa pálili tehly Foto: Dr. Sabo
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LESNÉAPOZEMKOVÉ SPOLOČENSTVO

V roku 2007 sa začalo
zalesňovanie v lokalite Šinarová
dolina. Vysadilo sa 3000 sadeníc buku,
dubu a javora. Túto ťažkú a
namáhavú prácu vykona lo 8
podielnikov formou brigády. Škoda,
že do tohto procesu sa nezapojili aj
ostatní podielnici. Lesné pozemkové
spoločenstvo poskytlo v rokoch 2005 -
2007 80-tim podielnikom palivové
drevo a právom očakávalo pomoc pri
výsadbe nového lesa.

Lesná a pozemková spoločnosť
má majetok v hodnote 1 650 000,- Sk. Je
t o hod nota pôdy pod l esnými
p ozem kam i urč ená na zá kla de
znaleckého posudku vypracovaného
znalcom v oblasti lesného hospodárstva
z Košíc.

V roku 2005 po voľbách, nové
vedenie prevzalo hospodárstvo s
finančným stavom v sume okolo 100
tisíc Sk. Postupne každým rokom sa táto
suma navyšovala a v roku 2007 dosiahla
300 tisícovú hranicu.

LPS sa venovalo aj ošetrovaniu
nových lesných porastov - sadeníc.
Zabezpečilo pravidelné vyžínanie
súkromnou firmou. Touto činnosťou

i

i

i

napomáhalo obnove lesa po ťažbe.
LPS vlastní plochu v rozlohe

363 ha. Z celkovej plochy zhruba 60 %
sa nachádza na území so stupňom
ochrany 3, 4, 5. Táto situácia do veľkej
miery obmedzuje ťažbu dreva či už na
palivo alebo iné ekonomickejšie
využitie. Spoločnosť následkom toho
má iba desatinovú ťažbu, čo ju
obmedzuje pri uspokojovaní potrieb
podielnikov. Táto obmedzená ťažba
vplýva aj na ekonomický výsledok
spoločnosti.

Celkové príjmy LPS vykrývajú
a tvoria dodatkové príjmy. Tieto
pozostávajú z prenájmov pôdy.
Hlavnými prenajímateľmi sú Orange, T-
mobile, Agrospol s. r. o. Honce, PZ
Gerlach Rožňavské Bystré a PZ Brzotín.

Hospodársky plán, ktorý je pre
spoločnosť záväzný LPS určuje aj
výdavky. Výdavky sú spojené s
p r e r e z o v k a m i , p r e b i e r k a m i ,
zalesňovaním, vyžínaním, príjmami
hospodára, ktorého odmena vyplýva zo
zákona. Súčasťou výdavkov sú aj
daňové povinnosti a požiarno-
bezpečnostný technik.

V roku 2006 LPS mala
požiarno - bezpečnostnú kontrolu. Táto

i

i

spočívala v kontrole dokumentácie a
obh l iadke vybr aných loka l ít . V
dokumentácii išlo o také otázky ako
harmonogram požiarnych hliadok najmä v
letnom období, mapovú dokumentáciu
príjazdových ciest, kontrolu obchodných
zmlúv z hľadiska bezpečnosti ťažby a
ďalšie. V teréne sa okrem iného zaujímali
o rozloženie a umiestnenie tabuliek s
výstrahou pre občanov a turistov.
Obdobné kontroly sa budú vykonávať
pravidelne každé dva roky.

Hospodársky plán je stanovený
na obdobie desiatich rokov. Doposiaľ sa
jeho plnenie kontrolovalo formou
previerok po skončení jeho platnosti.
Najnovšie došlo k zmene. Hospodársky
plán sa v súčasnosti kontroluje priebežne
počas celého obdobia. LPS očakáva, že v
najbližšom období takáto kontrola sa
uskutoční aj u nás.

V roku 2008 predseda LPS po
dlhých rokovaniach a výberoch z rôznych
druhovťažobných firiem zabezpečil ťažbu
palivového dreva. Drevo sa bude ťažiť v
lokalite Dubina - Zimná voda, porast č. 90.
Predpoklad ťažby je 300 350 p. m. dreva.
Drevo sa bude poskytovať s prihliadnutím
na výmeru podielnikov a priebeh čerpania
v predchádzajúcich rokoch. Ján Dányi

i

i

Z činnosti lesného a pozemkového spoločenstva
v Rakovnici

Lesy v okolí Rakovnice sa vyznačujú veľkou krásou Foto: S. Elexa

dddddd
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zo dňa 30. 1. 2001
Slavomír Elexa

Ľuboslav Sedlák

Nevyžiadané rukopisy nevraciame a nearchivujeme Články nemusia vyjadrovať stanovisko
redakcie

ŠPORT

II. trieda Jar 2008

29. 3. - Dlhá Ves 2:4
Góly: I. Čižmár, Š. Hrnčiar

6. 4. Rožňavské Bystré - 5:2
Góly: L. Rabas, L. Lörinc

12.4. -Nižná Slaná 3:2
Góly: T. Viola, Š. Hrnčiar, L.Fabián

26.4. - Slavošovce 6:0
Góly: L. Lörinc 4, Ľ. Sedlák, Ďurán-Bašták

3.5. -Čoltovo 4:0
Góly: T. Viola, Ľ. Sedlák, L.Lörinc,M. Šály z 11 tky

10.5. -Hrhov 5:2
Góly: I. Čižmár, L. Lörinc, Ďurán Bašták, J. Šimún, Ľ. Sedlák

18. 5. Kečovo - 3:1
Góly: L. Lörinc

24. 5. - Jovice 5:1
Góly: L. Lörinc 3, I. Čižmár,P. Máte

31. 5. -Honce 1:4
Nedohrané. Rozhodca Ráši v 58. minúte zápas ukončil
z dôvodu inzultácie domácim mužstvom.
Gól: L. Lörinc

7. 6. Kovstav Rožňava - 7:5
Góly: L. Lörinc 3, Š.Domik, Ľ Sedlák

14. 6. -Mladosť Brzotín 1:7
Gól: L. Lörinc
Hralo sa na ihriskuv Gemerskej Polome.
Rakovnica hrala ibaz 10 hráčmi.

22. 6. Drnava - 4:2
Góly: L. Lörinc 2
Rakovnica hrala iba z 10 hráčmi

24 8 0 16 53:81 24

5víťazstvá 7prehier skóre - 37:39 získalo 15 bodov.

Ľuboslav Sedlák

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Rakovnica

Celkové umiestnenieTJBaníkRakovnicav II. triede v súťažnomročníku 2007
- 2008za účasti 13mužstiev je desiate (10.)miesto.

10. Rakovnica

V jarnej súťaži odohralomužstvo 12 zápasov z bilanciou:

TJ Baník Rakovnica
Výsledky futbalových stretnutí

Dňa 05. 07. 2008 výbor TJ
B a n ík Ra ko v n ic a u s po r i ad a l
športové popoludnie pre nadšencov
futbal

D ň a 2 0 . 0 7 . 2 0 0 8 s a
u s kut o čn i l f u t ba l o v ý t u rn aj v
Rožňavskom Bystrom

Rožňavské Bystré - Rakovnica 4:0
(1:0)
Vlachovo - Rakovnica 3:2 (1:2)

D ň a 2 6 . j ú l a 2 0 0 8 s a
u skuto čn i l 2 . ročn ík str e tnut i a
priateľov Viliama Kóňu a jeho dcéry
Martin

D ň a 2 7 . 0 7 . 2 0 0 8 s a
uskutočnil futbalový turnaj o Pohár
s t a ros t u ob c e , memori á l J án a
Hlaváča a Jána Kožára

Rakovnica

Rakovnica

1. Rakovnica

Správa

u , v rámci ktorého si zahra li
fu tbal ový zá pas aj m ladé ta lenty,
budúcnosť futbalu v Rakovnici. Vo
futbalovom zápase zvíťazili starší nad
m la dš í m i 7: 5 a o obč er st v en ie s a
postarali samotný aktéri odpoludnia,
ktorý sa poskladali po 100,- Sk.

, ktorého sa
zúčastn il a j T J Baní k Rakovnica a
dosiahol tieto výsledky:

o tretie miesto

Góly: Ladislav Lőrinc, Ladislav Fabian

y, v rámci ktorého sa uskutočnil
a j futba l ový z ápas , v k to r om ž l t í
porazili červených 14:12 a na kopy z 11
m etrov vyhra l i červení . Vydarené
odpoludnie spestril chutný guláš a pivo.

Výsledky:
1. zápas Rožňavské Bystré - Honce 3:1
2.zápas - Slavošovce 6:3
(4:1)
Góly: Rado Kuzma 3, Marek Kóňa 2,
Jozef Huszvar

O tretie miesto:
Honce - Slavošovce 3:2

Finále:
- Rožňavské Bystré3:1

Góly: Rado Kuzma 2, Ladislav Lőrinc

Poradie:
2. Rožňavské Bystré
3. Honce
4. Slavošovce

: Od nového súťažného ročníka
2008-2009 sa úradné správy obvodného
futbalového zväzu budú uverejňovať na
internete : www.obfzroznava.szm.sk

Futbalové leto
Futbal


